

CLAE April 2022 Newsletter

La version française suit



CLAE News and Updates



Save the date! CLAE will be hosting its Scientific Meeting in person in Kelowna, B.C. on September 23 - 25. More information can be found [here](#).



Date Extended! The calls for abstracts and proposals are now open! Please click [here](#) for more details on abstract submissions, and [here](#) for more details on proposal submissions.



The Canadian League Against Epilepsy invites you to

The Gotman/Jones-Gotman Fundraising Dinner

MAY 27, 2022 | 6:30 PM

**HÔTEL NELLIGAN
MONTRÉAL, QUÉBEC**

*Donations will be allocated to the
creation of an epilepsy research
award to honour*

*Dr. Jean Gotman and Dr. Marilyn
Jones-Gotman*



[Register Here](#)

NEURO SYMPOSIUM

27 et 28 mai

Amphithéâtre Jeanne-Timmins

May 27 - 28

Jeanne Timmins Amphitheatre

HONOURING JEAN GOTMAN AND MARILYN JONES-GOTMAN



NEUROPHYSIOLOGY, NEUROPSYCHOLOGY, EPILEPSY, 2022: **HILLS WE HAVE CLIMBED AND THE HILLS AHEAD**

[Register Here](#)



**2nd North American
Epilepsy Congress**

5-8 May 2022

Virtual



The 2nd North American Epilepsy Congress will take place in an online format, on 5-8 May 2022. The theme of the congress is “Bridging the Epilepsy Treatment Gap in Underserved Areas”, a topic which has never been more vital. The program is compelling and wide-reaching in addressing distinct aspects of that theme, with participation of session chairs and speakers from Canada, the U.S. and the Caribbean, and sessions that will be of interest to delegates across North America.

[Learn More](#)

[Register Here](#)

New targets FOR AN OLD DISEASE



4TH BANFF INTERNATIONAL EPILEPSY SYMPOSIUM

GUEST SPEAKERS

- Dr. Simon Shorvon
- Dr. Sándor Beniczky
- Dr. Philippe Ryvlin
- Dr. Jerome 'Pete' Engel Jr.
- Dr. Deborah Kurasch
- Dr. Dario J. Englot
- Dr. Andre Palmini

THE RIMROCK RESORT HOTEL BANFF, ALBERTA, CANADA
FRIDAY, MAY 6, 2022

Register at cumming.ucalgary.ca/bies

SPONSORS



The 4th Banff International Epilepsy Symposium, a satellite event of the 2nd North American Epilepsy Congress, will take place in a virtual format on 6 May 2022.

The symposium will focus on novel approaches to diagnosis, therapies and surgical techniques and highlight issues that impact all patients with epilepsy – SUDEP, seizure detection and novel approaches to antiepileptogenesis and drug therapy.

[Learn More](#)

[Register Here](#)



Early onset epilepsies: neurobiology and novel therapeutic strategies
Talloires, France | 4 - 8 July 2022. More information can be found [here](#).



Education initiatives have been developing with [CETN EEG series](#) launched, as well as expert speaker series which can be viewed [here](#). Work is underway in developing a national consensus on epilepsy education and a Canada-wide e-journal club. If you are interested in participating please contact esther.bui@uhn.ca.

The CLAE is proud to announce the development of an e-journal club dedicated for epilepsy fellows across Canada. These are held once a month Friday 12-1PM EST. Upcoming sessions for 2022 are: May 13 / June 10 / Sept 9 / Oct 7 / Nov 11 / Dec 9.

Trainees, faculty and health professionals of an epilepsy program are welcome to join. The primary focus will be on fostering a community of life-long learning, collaboration, mentorship and inclusivity in ***post-graduate epilepsy education***. The e-journal club is lead by Dr. Esther Bui and co-lead by Dr. Paula Marquez. If your training program would like to be involved, please email the CLAE or esther.bui@uhn.ca



Sharp Waves Dives into Deep Brain Stimulation for Epilepsy



What is deep brain stimulation (DBS)? How does it work, and who can benefit? In this episode of Sharp Waves, Dr. Laurent Sheybani interviews Dr. Robert Fisher, who discusses what's been learned since the 2010 SANTE trial of DBS and provides a "wish list" of what he hopes that research will discover in the coming years.

[Download](#) | [Listen](#) | [Read the transcript](#)

Address Anxiety in People with Epilepsy: How and Why



At least 1 in 4 people with epilepsy will experience anxiety, which can interfere with seizure control and impact quality of life. Epilepsy care providers are uniquely positioned to screen patients for anxiety and discuss treatment options. Screening tools are available in more than 50 languages and dialects.

More than 40% of epilepsy care providers said they screen for anxiety at every patient visit.

[Read the article](#)

ILAE NURSING SECTION

Calling all nurses working in epilepsy care

LEARN MORE HERE

ILAE is excited to welcome the Nursing Section to our community! If you are interested in joining this new global network of nurses who care for people with epilepsy, visit www.ilae.org/nursing to learn about the group's goals and how to get involved.

Fellowship and Award Opportunities

Clinical Epilepsy Fellowship Program 2023-2024 at Vancouver General Hospital

This one-year fellowship is to provide a solid foundation in clinical epileptology as well as in technical aspects and interpretation skills of electroencephalography (EEG) and evoked potentials so that by the end of this training, the graduating fellow will be able to manage complex epilepsy cases, interpret scalp and intracranial EEG and perform epilepsy surgery work up.

[Learn More Here](#)

Early Careers



The Ottawa Epilepsy Program would like to announce that Dr. Miguel Arévalo-Astrada has been recently appointed to the Division of Neurology.

Dr. Miguel Arévalo-Astrada obtained his medical degree at the Universidad Católica de Córdoba in Argentina. He did a Neurology residency and served as chief resident in Buenos Aires until 2018. He then finished a 1-year clinical fellowship in epilepsy at the Hospital Italiano de Buenos Aires before coming to Canada where he completed a 2-year clinical fellowship followed by a 6-months research fellowship in epilepsy at Western University in London. Dr. Miguel Arévalo-Astrada's interests are mainly related to the treatment of patients with drug-resistant epilepsy, particularly regarding presurgical evaluation.

Welcome Dr. Astrada!

A Message from our Sponsor, MD Management

Business banking advice and solutions designed uniquely for physicians

Scotiabank's Healthcare Specialists understand the unique financial needs of starting, managing and growing your medical practice. We have the business banking expertise to provide customized advice, tailored banking solutions and preferred benefits through the Scotiabank Healthcare+ Physician Banking Program. For more information, please visit scotiabankhealthcareplus.com

[Learn more](#)

MD Financial Management provides financial products and services, the MD Family of Funds and investment counselling services through the MD Group of Companies. for a detailed list of these companies, visit md.ca

The Scotiabank Healthcare+ Physician Banking Program has mortgage solutions designed with your unique needs in mind. Our Home Financing Advisors are available to meet when and how it's convenient for you, and the [Scotia Total Equity Plan®](#) gives you flexibility to unlock your home equity to access funds. [Learn more](#)

All banking and credit products and services available through the Scotiabank Healthcare+ Physician Banking Program are offered by The Bank of Nova Scotia (Scotiabank). Credit and lending products are subject to credit approval by Scotiabank.

® Registered Trademark of The Bank of Nova Scotia.

Canadian League Against Epilepsy

20 Crown Steel Drive, Unit # 6

Markham, ON, L3R 9X9

289-826-5382

www.claegroup.org



Bulletin LCCE avril 2022



Nouvelles et mises à jour de la LCCE



Réservez cette date! La LCCE organisera sa réunion scientifique en personne à Kelowna, en Colombie-Britannique, du 23 au 25 septembre. Plus d'informations [ici](#).



**APPEL DE
RÉSUMÉS ET DE
PRÉSENTATIONS
ORALES**

**Réunion Scientifique
LCCE 2022**

**Kelowna, CB
23 - 25 septembre, 2022**

Date limite prolongée ! Les appels de résumés et de présentations orales sont désormais ouverts ! Veuillez cliquer [ici](#) pour plus de détails sur les soumissions de résumés, et [ici](#) pour plus de détails sur les soumissions de présentations orales.



La Ligue Canadienne Contre L'Épilepsie vous invite au

Souper-bénéfice Gotman/Jones-Gotman

27 mai 2022 | 18h 30

**HÔTEL NELLIGAN
MONTRÉAL, QUÉBEC**

Les fonds amassés serviront à la création d'un prix
de recherche sur l'épilepsie en l'honneur de Dr. Jean
Gotman et de Dr. Marilyn Jones-Gotman



[Inscrivez-vous Ici](#)

NEURO SYMPOSIUM

27 et 28 mai

Amphithéâtre Jeanne-Timmins

May 27 - 28

Jeanne Timmins Amphitheatre

HONOURING JEAN GOTMAN AND MARILYN JONES-GOTMAN



**NEUROPHYSIOLOGY,
NEUROPSYCHOLOGY,
EPILEPSY, 2022:
HILLS WE HAVE CLIMBED
AND THE HILLS AHEAD**

Inscrivez-vous Ici



**2nd North American
Epilepsy Congress**

5-8 May 2022
Virtual



Le 2e Congrès Nord-Américain sur l'épilepsie se déroulera en ligne, du 5 au 8 mai 2022. Le congrès se penchera sur les façons de « Combler les écarts de traitement de l'épilepsie dans les zones moins bien desservies », un sujet qui n'a peut-être jamais été aussi vital que maintenant. Le programme est de grande envergure et aborde des aspects distincts reliés à ce thème, le tout avec la participation de conférenciers du Canada, des États-Unis et des Caraïbes, et avec des séances qui intéresseront les délégués de toute l'Amérique du Nord.

[Pour en savoir plus](#)

Inscrivez-vous Ici

New targets FOR AN OLD DISEASE



4TH BANFF INTERNATIONAL EPILEPSY SYMPOSIUM

GUEST SPEAKERS

Dr. Simon Shorvon
Dr. Sándor Beniczky
Dr. Philippe Ryvlin
Dr. Jerome 'Pete' Engel Jr.
Dr. Deborah Kurasch
Dr. Dario J. Englot
Dr. Andre Palmini

THE RIMROCK RESORT HOTEL BANFF, ALBERTA, CANADA
FRIDAY, MAY 6, 2022

Register at cumming.ucalgary.ca/bies

SPONSORS



CLINICAL
NEURO
SCIENCES
CALGARY • CANADA

UNIVERSITY OF
CALGARY

Eisai Canada
Inspired by patients.
Driven by science.

Le 4e Symposium international de Banff sur l'épilepsie, un événement satellite du 2e Congrès nord-américain sur l'épilepsie, aura lieu dans un format virtuel le 6 mai 2022.

Le symposium se concentrera sur les nouvelles approches diagnostiques et thérapeutiques, ainsi que sur les nouvelles techniques chirurgicales. Le

symposium abordera également des sujets qui concernent tous les patients atteints d'épilepsie – MSIE (SUDEP), détection des crises et nouvelles approches axées sur l'antépileptogénèse et la pharmacothérapie.

[Pour en savoir plus](#)

Inscrivez-vous Ici



Épilepsies à début précoce: neurobiologie et nouvelles stratégies thérapeutiques

Talloires, France | 4 - 8 juillet 2022. Plus d'informations peuvent être trouvées [ici](#).



Des initiatives éducatives ont été développées avec le lancement de la série [EEG du CETN](#), ainsi que des séries de conférences d'experts qui peuvent être consultées [ici](#). Des travaux sont en cours pour élaborer un consensus à l'échelle du pays concernant l'éducation de l'épilepsie et pour

développer un club de lecture national. Si vous souhaitez participer, veuillez contacter esther.bui@uhn.ca.

Le LCCE est fière d'annoncer le développement d'un club de lecture (journal club) virtuel pour les moniteurs cliniques (fellows) en épilepsie à travers le Canada. Ces derniers se dérouleront une fois par mois, le vendredi de 12h à 13h HNE. Les sessions à venir pour 2022 sont: 13 mai / 10 juin / 9 septembre / 7 octobre / 11 novembre / 9 décembre.

Les résidents, étudiants, neurologues et autres professionnels de la santé oeuvrant auprès des patients avec épilepsie sont les bienvenus. L'objectif principal est de favoriser le développement d'une communauté d'apprentissage à long terme, de collaboration, de mentorat et d'inclusion dans l'enseignement postdoctoral sur l'épilepsie. Le club de lecture est dirigé par la Dre Esther Bui et codirigé par la Dre Paula Marquez. Si votre programme de formation souhaite participer, veuillez envoyer un courriel au LCCE ou à esther.bui@uhn.ca



Sharp Waves plonge dans la stimulation cérébrale profonde pour le traitement de l'épilepsie



Qu'est-ce que la stimulation cérébrale profonde (SCP)? Comment fonctionne-t-elle et qui peut en bénéficier? Dans cet épisode de Sharp Waves, le Dr Laurent Sheybani rencontre le Dr Robert Fisher, qui discute de ce qui a été appris depuis l'essai clinique de SCP SANTE de 2010, et fournit une « liste de souhaits » de ce qu'il espère que la recherche découvrira dans les années à venir.

[télécharger](#) | [écouter](#) | [lire la transcription](#)

Aborder l'anxiété chez les personnes atteintes d'épilepsie: comment et pourquoi



Au moins 1 personne épileptique sur 4 éprouvera de l'anxiété, ce qui peut interférer avec le contrôle des crises et avoir un impact sur la qualité de vie. Les fournisseurs de soins en épilepsie sont particulièrement bien placés pour dépister l'anxiété chez les patients et discuter des options de traitement. Les outils de dépistage sont disponibles dans plus de 50 langues et dialectes.

Plus de 40 % des fournisseurs de soins en épilepsie ont déclaré qu'ils font un dépistage d'anxiété à chaque visite clinique.

[lire l'article](#)

An advertisement for the ILAE Nursing Section. It features a stylized brain icon next to the text "ILAE NURSING SECTION". Below this, it says "Calling all nurses working in epilepsy care". An illustration shows a nurse sitting at a desk, looking at a computer screen which displays a brain diagram. At the bottom, there is a red button with the text "LEARN MORE HERE" and a hand cursor icon pointing towards it.

L'ILAE est ravie d'accueillir la section des soins infirmiers dans notre communauté! Si vous souhaitez vous joindre à ce nouveau réseau mondial d'infirmières qui s'occupent des personnes atteintes d'épilepsie, visitez www.ilae.org/nursing pour en savoir plus sur les objectifs du groupe et sur la façon de s'impliquer.

Opportunités de formations complémentaires de monitorat clinique (fellowship) et de prix

Programme de formation complémentaire de monitorat clinique (fellowship) sur l'épilepsie 2023-2024 à l'Hôpital général de Vancouver

Ce programme d'un an vise à fournir une base solide en épileptologie clinique ainsi que concernant les aspects techniques et les compétences d'interprétation de l'électroencéphalogramme (EEG) et des potentiels évoqués. À la fin de cette formation, le clinicien diplômé sera en mesure de gérer des cas d'épilepsie complexes, d'effectuer une investigation pré-chirurgicale et d'interpréter les enregistrements EEG de surface et intracrâniens.

[Pour en savoir plus](#)

Début de carrière



Le programme d'épilepsie d'Ottawa aimerait annoncer que le Dr Miguel Arévalo-Astrada a récemment joint la division de neurologie.

Le Dr Miguel Arévalo-Astrada a obtenu son diplôme de médecine à l'Universidad Católica de Córdoba en Argentine. Il a complété une résidence en neurologie à Buenos Aires en 2018, et a été résident chef durant sa formation. Il a ensuite complété une formation complémentaire de monitorat clinique de 1 an en épilepsie à l'Hôpital Italiano de Buenos Aires avant de venir au Canada où il a complété une formation complémentaire de monitorat clinique de 2 ans suivie d'un stage de recherche de 6 mois sur l'épilepsie à l'Université Western à London.

Les intérêts du Dr Miguel Arévalo-Astrada sont principalement liés au traitement des patients atteints d'épilepsie pharmacorésistante, en

particulier ce qui concerne l'évaluation préchirurgicale.

Bienvenue Dr. Astrada!

Un message de notre commanditaire, MD Management

Conseils et solutions bancaires aux entreprises conçus uniquement pour les médecins

Les spécialistes des soins de santé de la Banque Scotia comprennent les besoins financiers uniques liés au démarrage, à la gestion et à la croissance de votre pratique médicale. Nous possérons l'expertise des services bancaires aux entreprises pour fournir des conseils personnalisés, des solutions bancaires sur mesure et des avantages privilégiés dans le cadre du Programme des services bancaires aux médecins de la Banque Scotia Soins de santé+. Pour plus d'informations, veuillez visiter scotiabankhealthcareplus.com

[Pour en savoir plus](#)

MD Financial Management fournit des produits et services financiers, la famille de fonds MD et des services de conseil en investissement par l'intermédiaire du groupe de sociétés MD. pour une liste détaillée de ces entreprises, visitez md.ca

Le Programme bancaire destiné aux médecins Pro Santé+ Banque Scotia offre des solutions hypothécaires adaptées à vos besoins particuliers. Nos conseillers en financement résidentiel vous rencontrent au moment et selon le mode de votre choix, et grâce au [programme Crédit intégré Scotia^{MD}](#), vous pouvez utiliser la valeur nette de votre maison pour avoir accès à des fonds. [En savoir plus](#)

Tous les produits et services bancaires et de crédit proposés dans le cadre du Programme bancaire destiné aux médecins Pro Santé+ Banque Scotia sont offerts par La Banque de Nouvelle-Écosse (Banque Scotia). Les produits de crédit et de prêt doivent être approuvés par la Banque Scotia.

^{MD} Marque déposée de la Banque de Nouvelle-Écosse.

20 Crown Steel Drive, Unit # 6

Markham, ON, L3R 9X9

289-826-5382

www.claegroup.org


